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POVODNĚ 2024
Asi událost letošního podzimu a trou-
fám si říci celého roku. Myslím, že na 
toto téma již toho bylo napsáno mnoho. 
Naštěstí nás tyto povodně zasáhly opro-
ti např. Opavě minimálně. Nejvíce to od-
nesly domky pod zámkem, které zalila 
voda z řeky Opavy. Zasaženy byly také 
domy na ulici Záhumenní a okolí, které 
zaplavila voda z polí okolo statku Mora-
vec. Povodňová komise zasedala už od 
sobotního dopoledne 15. 9. a pravidelně 
se scházela až do pondělí. Obec zajišto-
vala odvoz odpadu ze zatopených skle-

pů a budov. Hlavně velký dík a obdiv si 
zaslouží naši hasiči, kteří byli prakticky 
14 dní vkuse na zásahu. Ať to byly první 
dny tady u nás a následně dojížděli do 
Opavy, kde pomáhali s čerpáním vody 
a dalšími záchranářskými pracemi. Chtěl 
bych poděkovat také všem zaměstnan-
cům města a občanům, kteří pomáhali 
jak při povodních, tak při likvidaci škod.

DOTACE domácnostem 
zasaženým povodní
Chtěl bych požádat ty domácnosti, kte-
ré byly přímo zasaženy povodní, či měly 

zatopené sklepy, aby se zaregistrova-
li na městském úřadě, nebo na webo-
vých stránkách města. Ministerstvo ži-
votního prostředí vyhlásilo okamžitou 

„Pomoc domácnostem“. Je možné čer-
pat tuto dotaci až do výše 40 tis. Kč na 
domácnost. Tato dotace bude vypláce-
na MU. Požádejte si co nejdříve. O vše 
ostatní se postaráme my.

NOVÁ TĚLOCVIČNA
Jsou hotovy základy a kanalizace. Kon-
cem října začala montáž nosné konstruk-

Z obsahu : str. 7 / Oblohu na podzim 
ozdobila kometa
V průběhu roku můžeme na 
obloze nalézt desítky komet, 
většina z nich je slabá  …

str. 5–6 / Bilancujeme druhý 
rok na úřadě
Uplynul již druhý rok od posled-
ních komunálních voleb a nově 
v plnění svěřených úkolů  …

str. 16 / Slavnosti sv. Mar‑
tina v Dolním Benešově – 
16. 11. 2024
Po loňském, úspěšném prv-
ním ročníku proběhnou …

Pokračování na další straně …

Informační dvouměsíčník Městského úřadu Dolního Benešova

Vážení spoluobčané, milí čtenáři !
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Usnesení z 11. zasedání zastupitel‑
stva města Dolní Benešov kona‑
ného dne 18. dubna 2024
Zastupitelstvo města schválilo
1. Rozpočtová opatření č. 2/2024.
Pro hlasovalo 14, proti 0, zdrželi se 0
2. Uzavření smlouvy o  zřízení věc-
ného břemene – služebnosti č. IV-12-
8026729/2 se společností ČEZ Distri-
buce, a. s., IČ 24729035, Teplická 874/8, 
Děčín IV -Podmokly, 405 02 Děčín tý-
kající se umístění, provozování, opra-
vování a udržování Zařízení distribuč-
ní soustavy na pozemcích města parc. 
č. 110/25 a 110/27 v k.ú. Zábřeh u Hlu-
čína za cenu ve výši 2 000 Kč bez DPH.
Pro hlasovalo 14, proti 0, zdrželi se 0
3. Objednání studie parkovacích stání 
úpravy dopravního značení na ulicích 
Petra Bezruče, Záhumenní a Stinná za 
cenu ve výši 98 500 Kč bez DPH.
Pro hlasovalo 12, proti 0, zdrželi se 2
4. Rozpracovat variantu č. 1 se 7 par-
kovacími místy na ulici Poštovní a za-
komponovat do projektu odpočinko-
vou zónu.
Pro hlasovalo 13, proti 0, zdrželi se 0
Zastupitelstvo města vzalo na vě‑
domí
1. Zprávu o činnosti rady města od po-
sledního zasedání zastupitelstva města.

Usnesení z 12. zasedání zastupi‑
telstva města Dolní Benešov ko‑
naného dne 13. června 2024
Zastupitelstvo města schválilo
1. Účetní závěrku města Dolní Bene-
šov sestavenou k  rozvahovému dni 
31. 12. 2023.
Pro hlasovalo 15, proti 0, zdrželi se 0.
2. Závěrečný účet města za rok 2023 
se všemi jeho součástmi:
• hospodaření města,
• zpráva o výsledku přezkoumání hos-
podaření auditorem,
• zpráva o hospodaření příspěvkové 
organizace MŠ Dolní Benešov, Osada 
Míru,
• zpráva o hospodaření příspěvkové 
organizace ZŠ Dolní Benešov,
• zpráva o hospodaření příspěvkové 
organizace Kulturní dům Dolní Bene-
šov,
• finanční vypořádání se státním roz-
počtem,
• vyúčtování státního závěrečného 
účtu a vyslovilo souhlas s celoročním 

hospodařením, a to bez výhrad.
Pro hlasovalo 15, proti 0, zdrželi se 0
3. Rozpočtová opatření č. 3/2024 ve 
znění, které je nedílnou součástí usne-
sení.
Pro hlasovalo 15, proti 0, zdrželi se 0
4. Uzavření veřejnoprávní smlouvy 
s TJ Dolní Benešov z.s. týkající se do-
financování beachvolejbalových kurtů 
ve Sportovním areálu Dolní Benešov ve 
výši 2 525 000 Kč.
Pro hlasovalo 14, proti 1, zdrželi se 0
5. Vyhlášení záměru prodeje části po-
zemku parc. č. 730/3 o výměře 32 m2.
Pro hlasovalo 15, proti 0, zdrželi se 0
Zastupitelstvo města vzalo na vě‑
domí
1. Zprávu o činnosti rady města od po-
sledního zasedání zastupitelstva města.
2. Závěrečný účet dobrovolného svaz-
ku obcí Sdružení obcí Hlučínska, IČ 
71179216, za rok 2023 včetně Zprávy 
o výsledku přezkoumání hospodaře-
ní dobrovolného svazku obcí Sdruže-
ní obcí Hlučínska za rok 2023 ze strany 
Moravskoslezského kraje a včetně Zprá-
vy Kontrolní a revizní komise při Sdru-
žení obcí Hlučínska o výsledku kontroly 
hospodaření dobrovolného svazku obcí 
Sdružení obcí Hlučínska za rok 2023.
Pro hlasovalo 15, proti 0, zdrželi se 0
3. Závěrečný účet Svazku obcí mik-
roregionu Hlučínska za rok 2023. Za-
stupitelstvo vzalo na vědomí Zprávu 
o výsledku přezkoumání hospodaření 
dobrovolného svazku obcí, který se jme-
nuje Svazek obcí mikroregionu Hlučín-
ska, IČ 70951047 za rok 2023 a Zprávu 

o výsledku kontroly hospodaření Svaz-
ku obcí mikroregionu Hlučínska za rok 
2023.
Pro hlasovalo 14, proti 0, zdrželi se 1

Usnesení z 13. zasedání zastupi‑
telstva města Dolní Benešov ko‑
naného dne 5. září 2024
Zastupitelstvo města schválilo
1. Uzavření veřejnoprávní smlouvy s TJ 
Dolní Benešov z.s. týkající se dofinanco-
vání projektu „Sportovní areál TJ Dol-
ní Benešov – tenisové kurty“ ve výši 
5 332 299 Kč.
Pro hlasovalo 12, proti 0, zdrželi se 0
2. Rozpočtová opatření č. 4/2024 ve 
znění, které je nedílnou součástí usne-
sení.
Pro hlasovalo 12, proti 0, zdrželi se 0
3. Prodej části pozemku parc. č. 730/3 
o výměře 32 m2 za cenu ve výši 2 000 Kč/
m2 Ing. Miroslavu Klanicovi, Opavská 
153, 747 22 Dolní Benešov – Zábřeh.
Pro hlasovalo 12, proti 0, zdrželi se 0
Zastupitelstvo města vzalo na vě‑
domí
1. Zprávu o činnosti rady města od po-
sledního zasedání zastupitelstva města

Usnesení ze 14. zasedání zastupi‑
telstva města Dolní Benešov ko‑
naného dne 17. září 2024
Zastupitelstvo města schválilo
1. Vydání Obecně závazné vyhlášky 
o stanovení místního koeficientu pro 
jednotlivé skupiny nemovitých věcí.

Mgr. Jiří Krömer, 
tajemník MěÚ

ce z prefabrikátů, tak aby 5. 11. mohly najíždět střešní vaz-
níky. Tyto jsou opravdu impozantní - délka 33 m, výška 1, 
5 m. Tyto varníky se vyráběly v Rakousku, neboť v Česku 
není firma, která by toto uměla. Pokud bude přát počasí, 
máme do konce roku halu pod střechou. Výstavba jede 
podle harmonogramu.
CYKLOSTEZKA D. Benešov – ŠIPKA – Kozmice má 
vydáno stavení povolení!!!
Práce na této akci začaly již v roce 2016! Takže trvalo více 
jak 8 let, než jsme došli k povolení této stavby. Stezka začí-
ná u pneuservisu Němec a vede okolo ŠIPKY podél hlavní 
cesty až k železniční trati. Pak se stáčí doprava podél trati 
do Kozmic. Na stavbě budou dva můstky – přes Opustu 
a potok Přehyně. Pokud se podaří vyřídit dotace, pak by-
chom mohli začít se stavbou někdy v roce 2026.
Mnozí z vás se ptali, kdo povolil rozkopání chodníku v Zá-
břehu. Na jaře loňského roku přišel požadavek ČEZu na 
pokládku posilujícího vedení na ulici Opavská. Vzhledem 
k tomu, že se jedná o stavbu přednostního významu, ne-
měli jsme moc možností, jak toto ovlivnit. Po dokončení 
stavby jsme chodník jsme převzali s tím, že v srpnu 2025 
bude provedena kontrola a pokud se najdou závady, bu-
dou dané úseky opraveny v celé šíři chodníku.
Všechny vás zvu na MARTINSKÉ SLAVNOSTI, které 
proběhnou 16. 11. 2024 již od 11 hodin. Je připraven bo-
hatý program, mnoho jídla, pití a dobrého vína. Bude 
zde opět velkoplošná obrazovka a vytápěný stan. Věřím, 
že se všichni opět sejdeme na náměstí při skleničce vína.
Do kalendáře našich akcí jsme zařadili VÁNOČNÍ FAR‑
MÁŘSKÉ TRHY, které se uskuteční 7. 12. 2024 opět na 
stejném místě. Všechny akce, které chystáme, najdete buď 
na stránkách města, nebo kulturního domu.
Na závěr bych Vám chtěl popřát krásný podzim a budu se 
těšit na setkání s Vámi na vánočních akcích v našem městě.

Ing. Jan Widlák, starosta města

Společenská kronika
Budeme na Vás  
vzpomínat 

• Marie Vrchovecká – 14. 9. 2024
• Roman Kichner – 17. 9. 2024

Tyto události zveřejňujeme  
pouze s písemným souhlasem:

* snoubenců při uzavření manželství  
* rodičů při narození dítěte * jubilantů 
nebo rodinných příslušníků při význam-
ném jubileu (70, 75, 80, 85, 90 a více) * 
pozůstalých při úmrtí
Uzávěrka dalšího čísla společenské kroni-
ky je 14. 12. 2024 
Bližší informace na MěÚ Dolní Benešov, 
matrika (tel.: 553  651  285, kl. 18) nebo 
na e -mailové adrese: matrika@dolnibe-
nesov.cz.

❧

Pozvání na kafe se starostou
Přátelské posezení u kávy se starostou se uskuteční v pon-
dělí 09. 12. 2023 v 16 hodin v kanceláři starosty Městské-
ho úřadu Dolní Benešov. O příspěvek mohou žádat dárci, 
kteří mají trvalý pobyt v Dolním Benešově a části Zábřeh.

Dárci musí splňovat podmínky:
• získali nejméně Zlatou medaili prof. MUDr. Jana  
 Jánského, která se uděluje za 40 odběrů
• dále Zlatého kříže ČČK 1–3. třídy za 80, 120  
 a 160 odběrů

Dárci předloží:
doklad o skutečném počtu bezpříspěvkového odběru
platný občanský průkaz
vyplněnou žádost (volně ke stažení v odkazu níže nebo 
osobně na MěÚ Dolní Benešov, kancelář č. 2)
Žádost lze podat nejpozději do 5. 12. 2024.

Výzva
„Pomoc domácnostem“

Možná dotace je určena pro občany postižené 
povodní, jejichž nemovitosti byly skutečně zasa-
ženy povodní a došlo ke škodám na majetku. Výše 
alokace činí 1 mld. Kč (s možností navýšení), ter-
mín zahájení příjmů žádostí: 9. 10. 2024, termín 

ukončení: 31. 01. 2025.

Zájemci o dotaci musí vyplnit čestné prohlášení, 
popis rozsahu škod včetně fotografií.

Žádosti doručujte (osobně/e ‑mailem) na MěÚ 
co nejdříve. Kontaktní osoba: Ing. Petra Pet-

říková, vnitrniveci@dolnibenesov.cz

Projekt byl realizován za finanční spoluúčasti stát-
ního rozpočtu prostřednictvím Státního fondu ži-

votního prostředí ČR.

Poděkování za pomoc v rámci 
povodně 2024
Již podruhé jsem ocenil důležitost mít kamarády kolem 
sebe. Bez jejich pomoci bychom měli daleko větší materi-
ální škody. Tuto skutečnost je opravdu nutno zdůraznit a je 
mi líto lidí, kteří kolem sebe nemají takové dobré lidi. Na 
prvním místě je pro mě Ota Club a to jak ten starý, tak ten 
Ota Club junior. K této skupině fajnových lidí bych připo-
jil Radima Hartoše, který je v takových situacích velice pro-
fesionální. Je těžké vyjádřit velké díky slovy, ale všichni mají 
obrovské otevřené srdce pomoci.

Dále musím moc poděkovat místním dobrovolným hasi-
čům a to za jejich obrovské nasazení v rámci té první a to 
zásadní pomoci. Špatně se sice poslouchá z jejich úst slovo 
„Evakuace“, ale to byla bohužel realita. Vnímám velice dů-
ležitost mít takové lidi v rámci záchranných složek.

Obrovské díky zaměstnancům technických služeb v rámci 
města Dolní Benešov a to za rychlou a efektivní pomoc. No 
a nakonec vedení Městského úřadu Dolní Benešov.

S pozdravem Miroslav Zbořil

Školáci na kolech
Je velmi chvályhodné, že mnozí 
žáci naší školy jezdí do školy na 
kolech. Pracovníci města, kteří 
konají službu na přechodech 
pro chodce, se snaží i naše cyk-
listy bezpečně převést přes pře-
chod. Bohužel se ale stále častěji 
setkávají s tím, že žáci nerespek-
tují dopravní předpisy a porušu-
jí povinnost přejít přechod pěš-
ky. Žádám proto všechny rodiče 
žáků, aby se svými dětmi tuto 
skutečnost prodiskutovali. Žáky 
vyzývám k  dodržování těchto 
pravidel silničního provozu.

Mgr. Leon Hahn, ředitel školy
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Bilancujeme druhý rok na úřadě
Uplynul již druhý rok od posledních komunálních voleb a nově zvolené zastupitelstvo a rada města Dolní Benešov pokračuje v pl‑
nění svěřených úkolů.

Rok 2024 byl z pohledu investic velmi 
turbulentní. Výběrem dodavatele jsme 
zahájili největší investiční akci v historii 
města – výstavbu tělocvičny u Základní 
školy, která splní sen několika generací 
školáků a občanů o moderní sportovní 
hale v areálu školy. Rozhodnutí o poskyt-
nutí dotací z Národní sportovní agentury 
nám umožňuje rozšířit sportovní areál 
města o beach -volejbalové kurty a mo-
dernizovat tenisové kurty. Obě investič-
ní akce budou realizovány koncem roku.

Nejen investice do sportu byly naší pri-
oritou. Dokončili jsme další etapu re-
konstrukce chodníku v Zábřehu, výmě-
nu zbývající části veřejného osvětlení 
v Dolním Benešově i Zábřehu, revitaliza-
ci ulice Podubí, výměnu vzduchotechni-
ky v mateřské školce, opravu lávky Dolní 
Benešov – Háj ve Slezsku, probíhá za-
teplení střechy kulturního domu a řada 
dalších drobných investic. Takový roz-
sah investičních akcí se nám daří finan-
covat také díky dotacím jak z národních 
programů, tak i fondů EU.

Pro budoucí rozvoj města je velmi důle-
žitá projektová příprava. Dokončili jsme 
projekty revitalizace parkoviště na Osa-
dě míru (u Restaurace na Hřišti), pře-
stavby Červené školy na bytový dům 
o 18 bytových jednotkách, revitalizaci 

parkoviště mezi panelovými domy na uli-
cích Opavská a Petra Bezruče, výstavbu 
nových přechodů pro chodce v Zábře-
hu a Dolním Benešově. Také pokračuje-
me v revitalizaci zámeckého parku a pře-
stavbě jižního křídla zámku na knihovnu 
a muzeum.

Pro bezpečnost našich občanů se nám 
podařilo nainstalovat kamerový systém 
na vjezdech do obce, který je napojený 
na centrální systém Městské policie Hlu-
čín a vyměnit semafory na ulici Opavská.

Velký důraz klademe na vysokou míru 
informací poskytovaných našim obča-
nům, kdy jsme za poslední 2 roky mo-
dernizovali webové stránky města, za-
ložili sociální sítě jako facebook (Dolní 
Benešov Město) a Instagram (dolnibe-
nesov), instalovali elektronickou úřední 
desku, rekonstruovali rozhlas a testuje-
me aplikaci Munipolis (mobilní aplikace 
Města Dolní Benešov).

Společenské akce města umíme orga-
nizovat na skvělé úrovni. Velký úspěch 
měla naše „Fan zóna na Rynku“ nejen 
pro fanoušky mistrovství světa v ledním 
hokeji. Vzpomínka na společnou oslavu 
vítězství našich hokejistů nám dlouho 
zůstane v našich srdcích. Podporujeme 
místní umělce na akcích jako byly pivní 
slavnosti nebo rockový festival Bencl 
Fest, těšíme se i na druhý ročních Sva-
tomartinských slavností dne 16. 11. 2024. 
Velký dík patří všem spolkům ve městě 
za zapojení se do organizací akcí, kdy 
jejich členové věnují těmto aktivitám 
spoustu svého volného času.

Pravidelně pořádáme zdravotní před-
nášky pro seniory a podporujeme je při 
setkávání s našimi partnerskými obce-
mi, kde připravujeme společné projek-

ty jako jsou Mezinárodní sportovní hry 
seniorů v roce 2025. Věnujeme velkou 
pozornost naší přírodě, a to podpoře 
organizování pravidelného jarního úkli-
du odpadu v rámci akce Ukliďme Česko.

Snažíme se zapojit Vás občany do živo-
ta ve městě a umožnit realizaci malých 
investic pod participativním rozpočtem 
Můj nápad. V roce 2024 jsme dokončili 
veřejné ohniště na Kamenci, informační 
ceduli u rybníka Nezmar a první etapu 
Minizoo. Dále se můžete těšit na letoš-
ní nápady jako bude druhá etapa Mini-
zoo, nové koše na psí exkrementy a ml-
žítko. Děkujeme za všechny Vaše nápady.

Povodeň v záři letošního roku nám uká-
zala vysokou připravenost města při ře-
šení krizové situace. Velké uznání patří 
všem dobrovolným hasičům za nasazení 
při záchraně životů a ochraně majetku. 
Chtěli bychom poděkovat zaměstnan-
cům správy města, kteří byli nápomoc-
ni při přípravě protipovodňových pytlů 
včetně jejich rozvozu, zabezpečení za-
plavených částí města či organizování 
pomoci pro evakuované a zejména při 
následném odklízení odpadu nebo vy-
vrácených stromů po povodni.

A co nás čeká v dalších letech? Budeme 
pokračovat v přípravě dalších velkých 
i malých investic města, které význam-
ně vylepší život ve městě. K realizaci se 
blíží cyklostezka do Kozmic i příprava 
pozemků na výstavbu rodinných domů 
v Zábřehu. Zaměříme se na projekt vý-
stavby nového bezbariérového zdravot-
ního střediska ve vlastnictví města, kdy 
nabídneme doktorům pronájem nových 
moderních ordinací. Revitalizace bývalé 
restaurace Neptun je více než potřeb-
ná, proto chceme do dvou let představit 

občanům reálnou architektonickou stu-
dii, včetně základního záměru a finan-
cování s možným propojením veřejné-
ho a soukromého sektoru. Cílem všech 
těchto záměrů je zlepšení podmínek ži-
vota a bydlení v našem městě, zastavit 
pokles a navýšit počet občanů města. 
Věříme, že stávající i budoucí zastupite-
lé dají těmto stavebním projektům vy-
sokou prioritu.

Co vše se nám v uplynulém 
roce podařilo zrealizovat?
Chtěl bych poděkovat za pomoc při po-
vodních 2024, povodňové komisi a je-
jich kolegům za profesionální přístup 
zejména:

SDH Dolní Benešov - Martinu Zawad-
skému a Jiřímu Mohylovi - za koordina-
ci záchranných akcí, evakuací a řešení 
po povodňových škod.

Zaměstnancům města - Alfrédovi Lel-
kovi a Tomáši Škrochovi - za koordina-
ci prací souvisejících s poruchami a ško-
dami vznikajících v souvislostí s povodní. 
Jiřímu Krömerovi za koordinaci evaku-
ačních míst.

Ladislavu Kohutovi a Brigit Opíchalové 
za informovanost občanům.

Rybářství Hodonín - Jiřímu Mižochovi - 
za monitorování stavu rybníků.

Velký dík patří všem občanům, kteří 
chtěli a stále chtějí pomáhat.

Společně jsme to zvládli.

Rád bych Vám jménem svým i  rady 
města Dolní Benešov chtěl ze srdce po-
přát příjemné prožití Vánočních svátků 
v rodinném kruhu a hodně štěstí, pev-
né zdraví a pohody v kalendářním roce 
2025.

Ing. Petr Dohnal
Místostarosta města Dolní Benešov

Výstavba beach ‑volejbalových kurtů

Přednáška MUDr. René Dihel a MUDr. Klára 

Musiolová schůze SPCH Dolní Benešov

Rekonstrukce povrchu na ulici Podubí

1. etapa chodníku v Zábřehu

Výměna veřejného osvětlení

Výměna vzduchotechniky v mateřské školce

Výměna semaforů

Zmodernizované schodiště u knihovny 

Výstavba tělocvičny Základní školy
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Oblohu na podzim ozdobila kometa
V průběhu roku můžeme na obloze nalézt desítky komet, většina z nich je slabá a není ani v dosahu amatérských dalekohledů. Jen 
několik jich můžeme spatřit v menších dalekohledech a zcela výjimečně se objeví kometa, která je velká, nebo se přiblíží k Zemi 
a je pak viditelná i bez dalekohledu. Naposled to byla v létě roku 2020 kometa Neowise viditelná pouhým okem po dva týdny. Le‑
tos v druhé polovině října nás touto viditelností potěšila kometa s označením C/2023 A3 Tsuchinshan ‑Atlas.

Knihovna
Začátek školního roku k nám zase přivedl řadu dětských čtenářů, kteří pochopitelně v létě nemají na knihy ani pomyšlení. Jsme 
rádi, že se k nám vrací a tráví v knihovně i svůj volný čas. Rovnou nechyběly ani první knihovnické lekce – tento školní rok od‑
startovaly obě 4. třídy ZŠ Dolní Benešov, které se za námi přišly podívat v rámci své výuky. Děti dostaly i pár tipů na skvělé knihy. 
V letošním roce nás navštívily i obě 6. třídy, se kterými jsme si povídali na téma čtení – proč je (ne)baví, co od čtení očekávají…

V září jsme přichystali první větší akci – 
burzu knih. Chtěli bychom poděkovat 
všem, kteří se za námi zastavili a dali 
i druhou šanci vyřazeným knihám. Vě-
řím, že se akce líbila a do budoucna se 
můžete těšit na další burzu.

Snažíme se držet krok a oživit nejlépe 
každý měsíc v roce. V úterý 12. listopadu 
se můžete těšit na autorské čtení spiso-
vatelky Romany Vaverové. Každý z nás 
jistě zná legendární Fidorku. Proč si tedy 
nepřijít poslechnout o jejím vzniku?

Nejvíce nás těší, když se k nám čtenáři 
vrací spokojení. Po celý listopad bude 
v knihovně připravena vánoční obál-
ka na knižní přání čtenářů. Chybí vám 
v knihovně nějaká kniha? Chcete nám 
dát jen tip na zajímavý titul? Napište jej 
na lístek v knihovně či pod příspěvek na 
Facebooku a my se pokusíme splnit přá-
ní co nejvíce z vás.

Nové knihy:
Amphlett, Rachel – Draze zaplatíš
Peroutková, Ivana – Pletařka
Wilková, Scarlett – Když přišli psi
Klabouchová, Petra – Ignis Fatuus
Berry, Lucinda – Útěk ze světa
Pawlowská, Halina -… a přeskočila jiskra
Whitton, Hana – Anna Svídnická
Bach, Tabea – Dům hedvábí
Horáková, Naďa – Čas madon
Vaverová, Romana – Hořkosladká vůně 
vanilky

Cullen, Dave – Columbine
Dutka, Wojciech – Američanka
Ježek, David – Poslední slova z Afgánis-
tánu
Bartošová, Tereza – Dceřina kletba
Hartl, Patrik – Andulka, andulka
A mnoho dalších…

Na vaši návštěvu se těší knihovnice
Bc. Nikola Halfarová & Jana Petrásková

Z názvu komety vyplývá že její objevite-
lé jsou dva. Je to čínská observatoř Tsu-
chinshan a zároveň jihoafrická observa-
toř Atlas. Dráha komety je skloněná tak, 
že přiblížení ke Slunci bylo viditelné z již-
ní polokoule. Až jak se kometa začala 
od Slunce vzdalovat tak jsme ji teprve 
pak mohli pozorovat na severní polo-
kouli. Od soboty 12. října ji bylo možno 
spatřit za soumraku po západu Slunce 
a v dalších dnech zvyšovala svoji výšku 
nad obzorem ale také postupně slábla 
jak se vzdalovala od Země. Pohled na ni 
byl úchvatný i na její velmi dlouhý chvost 

táhnoucí se mezi hvězdami. Kometa At-
las A3 je a zůstane kometou roku 2024, 
neboť na další tak jasnou a výraznou ko-
metu si zase pár let počkáme.

Střecha KD je stále v rekonstrukci a tím 
pádem také hvězdárna je mimo provoz. 
Nové vybavení včetně dalekohledu a ka-
mery je připraveno k instalaci, je však 
třeba počkat na dokončení prací na stře-
še a až potom se rozběhne pozorování 
dalekohledem. Večerní podzimní oblo-
hu budou krášlit zejména velké plane-
ty Jupiter a Saturn a jasná večernice 

Venuše. Také Slunce nyní zvyšuje svo-
ji aktivitu a na jejím povrchu se objevu-
je množství skvrn. Protuberance mířící 
k zemi pak vyvolávají polární záře vidi-
telné i z našeho území. Pravidelná po-
zorování oblohy s planetami, Měsícem 
a hvězdami zahájíme jakmile bude do-
končena střecha KD. Možná stihneme 
ještě i teleskopický pohled na vzdalují-
cí se kometu. Nový dalekohled čeká na 
své pozorovatele.

Za astronomický kroužek 
František Gaidečka
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„Co jste HASIČI…“  
Jednotka Sboru dobrovolných hasičů Dolní Benešov
Činnost členů jednotky sboru dobrovolných hasičů během uplynulých měsíců souvisela převážně s povodněmi, které zasáhly v polo‑
vině září nejen Dolní Benešov, ale především velkou část východu naší republiky. Naše jednotka zasahovala na několika desítkách 
míst u řešení mimořádných událostí při provádění záchranným a likvidačním prací.

Mezi činnosti, které jednotka 
prováděla patřilo:
• Záchrana osob z vody
• Čerpání vody
• Odstranění stromu
• Mytí cest a chodníků a pod.
Členové jednotky zasahovali s přestáv-
kami od soboty 14. 9. do pátku 27. 9. a to 
nejen v Dolním Benešově a Zábřehu, ale 
také v Kozmicích Kravařích a v Opavě.

Podrobněji informuje velitel 
družstva JSDH Dolní Benešov 
Tomáš Sutto:
„Povodeň Dolní Benešov postihla, ale na-
štěstí ne tak jak je možno vidět v médi-
ích. Naše jednotka zasahovala na úze-
mí naší obce v období od 13. 9. 2024 
přípravnými pracemi před očekávánou 

„velkou vodou“ 14. 9. 2024 se už situace 
zhoršovala a členové jednotky na vyti-
povaných místech pokládali pytle s pís-
kem u ohrožených objektů. Pomáhali 
jsme lidem s vyklízením věcí do vyšších 
míst, čistili propustky apod. 

Ve večerních hodinách jsme dostali pří-
kaz k výjezdu do Opavy s vodáckým vy-
bavením, motorovým člunem a všemi 
prostředky pro záchranu na vodě, jakož-
to jednotka předurčená pro tyto druhy 
událostí. Od brzkých ranních hodin, se 
čtyři členové jednotky podíleli na eva-
kuaci, která přešla v záchranu osob za 
pomocí raftu broděním. Se zvyšující se 
hladinou a sílícím proudem už bylo za 
potřebí využít člun s motorem pro zá-
chranu osob. Přemísťovali se dle poky-
nů po celé Opavě, kde bylo potřeba zá-
chrany, až do pozdních večerních hodin. 

Zbytek členů jednotky zasahoval v Dol-
ním Benešově, kde bylo potřeba záchra-
ny pěti osob z taxíku, který neprojel uza-
vřenou a zatopenou komunikací Dolní 
Benešov – Háj ve Slezsku z proudu. Ta 
samá situace se opakovala na komuni-
kaci Kozmicích – Jilešovice. Naši hasiči 
také jezdili v Segmentech (do Opavy) na 
celodenní úklidové akce, kde prováděli 
odstraňování následků povodní, až do 
pátku 27. 9. 2024.“ uzavírá Tomáš Sutto.

Povodeň v Dolním 
Benešově

V sobotu 14. 9. 2024 a především pak 
v neděli 15. 9. byly povodní na řece Opa-
vě ohroženy v Dolním Benešově rodinné 
domy, a to na ulicích Konečná, Hájecká 
a Lesní. Obyvatelé těchto ulic museli být 

během nedělních ranních hodin evakuo-
vání. Bohužel i přes vyhlášenou evakua-
ci, se někteří obyvatele do svých domovů 
vraceli zpět, a vystavovali se tak znač-
ném riziku. Došlo postupně k zatopení 
nejen sklepů ale i některých obytných 
částí rodinných domů výše jmenovaných 
ulicích (nejvíce vody teklo v brzkých pon‑
dělních ranní hodinách 16. 9. na ulici Ko‑
nečné. Touto ulicí protékal silný proud 
vody o hlupce více než 100 cm.)

Situace se začínala dramaticky zhoršo-
vat v neděli 15. 9. 2024 dopoledne oko-
lo desáté hodiny. I přes zastavený pří-
tok do rybníka Nezmar, voda neustále 
a rychle stoupala, postupně docházelo 
k jejímu přetékání přes celou východní 
část hráze. Důvodem nebyl jen inten-
zivní déšť, ale především fakt, že se do 
rybníka i přes zastavená stavidla zača-
la „valit“, v obrovské míře voda z roz-
vodněné řeky Opavy, potoka Štěpánka 
a Mlýnské strouhy. 

Tyto tři rozvodněné toky se spojily do 
jedné řeky o síří cca 100 m!!! Hrozilo 
zde reálné nebezpečí protržení hráze 
rybníka. Tato situace trvala, až do brz-
kých ranních hodin následujícího dne. 
Poté povodeň začala kulminovat a voda 
rychle klesat.

Velký dík patří zaměstnancům Rybářství 
Hodonín, a. s., kteří svojí prací s využi-
tí všech dostupných prostředků zpevni-
li nejvíce ohrožená místa hráze rybníka 
Nezmar, a tím zabránili jejímu protržení. 
Protržení hráze by mělo s největší prav-
děpodobností fatální následky pro ro-
dinné domy stojící pod ní.

Přibližně ve stejnou dobu docházelo vli-
vem silného deště, ke shromažďování 
velkého množství vody na polích pod 
statkem Moravec. Tato voda následně 
protékala propustky pod tratí a zatopila 
sklepy rodinných domů v Dolním Bene-
šově na ulicích: Zahumenní, Pod Morav-
cem, dále pak částečně na ulicích Pet-
ra Bezruče, Opavská, Osada Míru, Na 
Březích a na Podubí. Obdobná situace 
nastala i v Zábřehu. Zde byla částečně 
zatopená ulice Opavská a sklepy někte-
rých rodinných domů.

Po odeznění povodňového stavu, čle-
nové jednotky následující dny provádě-
li čerpání zatopených sklepů, pomáha-
li obyvatelům s vyklízeních zničeného 
nábytku, čištění cest a chodníku od ná-
nosu bláta.

Mimo výše uvedené činnosti při povod-
ních jednotka zasahovala i v uplynulých 
dvou měsících u dalších mimořádných 
událostí:

2 × Požár
• požár travního porostu v Zábřehu
• planý poplach (Signalizace EPS)  
 v průmyslové oblastí ve výrobní  
 hale v Bolaticích

5 × Technická pomoc
• likvidace bodavého hmyzu
• spolupráce se ZZS MSK při  
 snesení pacienta do sanity
• 3 × čerpání vody

Sbor dobrovolných 
hasičů Dolní Benešov
17. 8. 2024 Oslava 100 let za‑
ložení SDH bobrovníky

Tři zástupci našeho sboru s hasičským 
praporem se zúčastnili oslav 100 let za-
ložení dobrovolného hasičského sboru 
Hlučín – Bobrovníky. Kromě bohatého 
kulturního programu proběhla i slav-
nostní mše svatá za účastí arcibiskupa 
pražkého Jana Graubnera, který je tři-
cet let čestným členem tohoto sboru.
Závěrem bych rád popřál čtenářům 
zpravodaje jménem Sboru dobrovol-
ných hasičů Dolní Benešov klidné a spo-
kojené prožití svátku vánočních ve spo-
lečnosti Vašich nejbližších.

Za SDH Dolní Benešov
Ing. Jiří Mohyla

Foto č. 1: Povodeň 2024

Foto č. 2: Povodeň 2024

Foto č. 3: Povodeň 2024

Foto č. 4: Požár Zábřeh

Foto č. 5: Oslava 100 let založení SDH  
Bobrovníky

1.

2.

3.

4.

5.
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AUTOŠKOLA NOVA
➦ Základní kurz skupiny „B“ za 16 900 Kč 

➦ Zdarma učebnice „Autoškola pohodlně“ 

➦ Nejnižší cena a žádné skryté poplatky 

➦ Plánovaní jízd žákem min. 2× týdně 

➦ Kurz také ve splátkách bez navýšení 

➦ Dopravně psychologické vyšetření 

➦ Výuka předpisů v KD Dolní Benešov

www.autoskolanova.cz • tel.: 605 305 000

Setkání na konci léta
Posezení v přírodě
Okolí rybníka v Kamenci poskytovalo příjemné prostředí, 
k již tradičnímu posezení v přírodě, které zorganizoval vý-
bor SPCCH Dolní Benešov pro své členy. Akci si nenechalo 
ujít cca 120 členů, kteří zaplnili lavičky se stoly, aby společ-
ně strávili odpoledne se svými známými, s kterými se třeba 
dlouho neviděli. Chtěli si povykládat, zavzpomínat, podělit 
se o radosti i starosti, a každý si našel to své uchu, které ho 
poslouchalo. U prázdných stolů také nikdo sedět nemusel, 
děvčata se otáčela v kuchyni a připravila již tradiční smaže-
nici z vajec, podávanou na chlebu. Žízeň uhasilo pivo, nebo 
minerální voda a nechyběla ani káva se zákuskem. Součástí 
tohoto odpoledne byla i sportovně zaměřená činnost ve for-
mě šipek a kroužků a nechyběla ani věcná tombola. Losová-
ní bývá vždy jen napínavá hra o štěstí. Když si štěstí zasedne 
jen na někoho, pak se zákonitě tomu druhému obloukem vy-
hýbá. Není nutno být zklamaný, třeba má to štěstí jiný plán 
a přijde k němu u jiné příležitosti. Den pomalu končil a kon-
čilo i společné setkání. Lidé se rozcházeli, domů si každý od-
nášel i „výslužku“ ve formě klobásky s chlebem. Složily se 
lavičky, uklidil prostor a zbyla jen vzpomínka na pěkně strá-
vené odpoledne. Jaké to bylo? Na to vám odpoví voda v ryb-
níku, která jen tiše poslouchala a ochlazovala horký vzduch 
letošního parného léta. Za zdařilé odpoledne patří poděko-
vání jednak organizátorům, ale také kulturnímu domu a měs-
tu Dolní Benešov, které zapůjčilo nebytné vybavení jako jsou 
stany a lavičky.

A. Malchárková

ZA SPCCH Alena Zeissová předsedkyně

3. Seinorfest HLUČÍNSKA
Poslední tečkou letošních prázdnin byla naše účast v obci 
Bělá na „3. Seniorfestu Hlučínska,“ který se konal pod zášti-
tou Sdružení obcí. Tentokrát byl účel návštěvy obce doce-
la jiný než jen osvěžení v malých lázních s chladivým lesním 
pramenem, procházkou křesťanským labyrintem nebo pstru-
ží farmou. Odpoledne patřilo seniorům, kteří si s sebou při-
vezli dobrou náladu i vlastní kulturní program.

Prostranství před Kulturním domem bylo připraveno na hoj-
nou účast návštěvníků, která pořadatele nezklamala. Lavičky 
se stoly, byly v čase zahájení akce již zcela obsazeny. Celé pro-
stranství pak obklopovaly stánky nesoucí názvy obcí, v nichž 
seniorky prodávaly bohaté občerstvení. Ze stánků se táhla 
vůně sladkého, slaného, kávy i piva. Každý si mohl vybrat 
podle své chuti. V čele celého areálu stálo podium, připra-
vené jednak k oficiálnímu zahájení „Seniorfestu“ a násled-
ně pak k jednotlivým kulturním vystoupením, kdy účinku-
jící prezentovali svou obec. Na podium se střídala pestrost 
v hudebních vystoupeních, zaznělo i mluvené slovo v náře-
čí, scénky, sólové vystupování, ale i folklor v podání soubo-
ru Vlašanky z Bohuslavic. Pro rozmanitost kulturních aktivit 
nechyběly tance, doprovázené rytmickou hudbou. Tanečním 
vystoupením obohatily Seniorfest tanečnice z Bolatic, Kobe-
řic, Vřesiny a Závady.

Naše město prezentovali členové ze Zábřehu, kteří svým vy-
stoupením mile překvapili. „Naše parta“ s obyčejným názvem 
nám připravila neobyčejný zážitek. Pět žen a pět mužů ze Zá-
břehu se dalo dohromady a pod vedením Kamily Gregořico-
vé připravilo v krátkém čase od založení hudební program. 
Název „Hity zlaté šedesátky, kousek tam a kousek zpátky“ již 
napověděl, na co se máme těšit. Za doprovodu kytar a fou-
kací harmoniky se jim podařilo TOP vystoupení. Známé hity 
šedesátých let znali téměř všichni dříve narození a s chutí si 
s nimi zazpívali. Jejich první veřejné vystoupení se setkalo 
s kladným ohlasem, což je pro „Naši partu“ určitá výzva k po-
kračování, neboť tato scéna na našem kulturním poli chybí.

Všechno má svůj začátek a svůj konec. S přicházejícím veče-
rem skončil i 3. SENIORFEST v Bělé a spokojení účastníci se 
rozcházeli domů.

A. Malchárková

ZA SPCCH Alena Zeissová předsedkyně
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Rozloučení s létem
Rozloučení s létem bylo pro naše čle‑
ny velmi aktivní a podařilo se jim do‑
vést hned několik medailí.

Pod záštitou města Opava byla 
uspořádána sportovní soutěž v Ky-
lešovicích. Z našeho spolku byla vy-
slána čtyři družstva, která soutěžila 
ve speciálních disciplínách zaměřu-
jících se na paměť, přesnost a mo-
toriku. Na této akci jsme byli velice 
úspěšní a zvítězili jsme, jak v druž-
stvech, tak i v jednotlivcích za ženy 
a muže.
Dále jsme se účastnili 5. seniorské 
soutěže ve víceboji, kterou pořáda-
lo město Bílovec. Tentokrát se nám 
tolik nedařilo, ale rádi jsme si vy-
zkoušeli nové disciplíny jako napří-
klad šipky, lukostřelbu, cornhole, 
házení míčků na cíl a další. Na pří-
ští ročník budeme trénovat a věří-
me, že se nám bude dařit.
A do třetice všeho dobrého proběhla sportovní soutěž pod záštitou města Hlučín a Severomoravského kraje, kterou 
uspořádal spolek Legionářů a vojáků ve výslužbě. Do soutěže jsme vyslali 5 tříčlenných smíšených družstev a získali 
jsme jednu zlatou a jednu bronzovou medaili.
Dne 14. 9. 2024 se konala druhá členská schůze letošního roku, během které jsme si připomněli 40. výročí založení 
našeho spolku. Pozvání přijali náš pan starosta a starostové z Bohuslavic a Závady, odkud pocházejí někteří členo-
vé našeho spolku.
Děkujeme členům, kteří se podíleli na organizaci a přípravě všech našich aktivit.

Za SPCCH Ludmila Vavřínková
S pozdravem Lenka Vavřínková

Zprávičky z Naší barevné školičky
Na cestě do školky hodně jich leží.
Čeho? No lístečků, spočtu je stěží…
Přišel podzim a naši školičku jsme si ozdobili právě takový-
mi krásnými barevnými lístečky.

Tento školní rok jsme poprosili o spolupráci paní PaedDr. 
Ludmilu Bočkovou, která dochází do třídy Motýlků a Sovi-
ček s dopoledním programem, „ZÁBAVNÉ LOGOHRÁT-
KY A GRAFOMOTORIKA PRO DĚTI MŠ“ – přípravná, mo-
tivační, artikulační, motorická, dechová, sluchová a relaxační 
cvičení pro správný rozvoj řeči, slovní zásoby, souvislé vyja-
dřování a grafomotoriky předškolních dětí.

Zavítalo k nám divadlo Letadlo s pohádkou, „Průzkumníci 
v Austrálii“.

V rámci podpory polytechnického vzdělávání jsme se zúčast-
nili projektu, „Malí bajslíři“ – kde si děti pod vedením zkuše-
ných lektorů vyzkoušely práci se dřevem a vyrobili si medaile.

Ve třídě Berušky proběhlo podzimní odpoledne s dlabáním 
dýní.

Sovičky a Motýlky navštívila paní Petra z Vitaminátoru s edu-
kační program nazvaným,„ Od jadérka k jablíčku“. Děti se 
dozvěděly, co všechno musí sadař udělat, aby vyrostly krás-
né a dobré jablíčka.

U krtečků v Zábřehu…
Čápi už nám ze sloupů odlétly do teplých krajin a je načase 
přivítat podzim v novém školním roce 2023/2024. U krteč-
ků byl vstup do školky trošku rušný, přivítali jsme 13 nových 
kamarádů i novou paní učitelku Veroniku Stoczkovou, se kte-
rou jsme se hned spřátelili.

V září za námi dojelo divadlo Smíšek. Proběhl také v rámci 
adaptace edukační program Chování a pravidla, kdy si děti 
mohly vyzkoušet různé i nebezpečné situace všedního dne 
(např. setkání se s cizím člověkem). Využíváme babího léta 
k vycházkám do přírody na Zábřežské louky, kde se nám to 
s dětmi moc líbí.

Pěkný podzim Vám přeje celý kolektiv Mš

Divadlo letadloDlabání dýní

Logo hrátky

krtečci ‑ Pohádka o řepě

Malí bajslíři

VitaminátorKrtečci
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Branný závod na Hlučínsku
V úterý 24. září se konal v Kozmicích 2. ročník bran-
ného závodu škol Hlučínska, který probíhá pod zá-
štitou Sdružení obcí Hlučínska. Naše škola se pod 
vedením Mgr.  Jana Schaffartzika zúčastnila tohoto 
náročného závodu v  obou možných kategoriích, 
tedy v kategorii pro 1. i 2. stupeň ZŠ. Naši mladší 
žáci ve složení Antonie Balarinová, Barbora Rei-
chelová, Matouš Bábík a  Mathias Trulley obsadili 
krásné 6. místo. Naši starší žáci ve složení Vanessa 
Persichová, Aneta Dryksiaková, Václav Kohut a Ma-
těj Bastl prokázali své znalosti a schopnosti takovým 
způsobem, že porazili všechny a skončili na 1. mís-
tě. Je to pro naši školu obrovský úspěch a já děkuji 
všem zúčastněným žákům za skvělou reprezentaci školy a také našeho města. Na závěr bych rád poděkoval všem 
učitelům tělesné výchovy za skvělou přípravu našich žáků.    

Mgr. Leon Hahn, ředitel školy

Knihovnická lekce
V  pondělí 9.  září se čtvrťáci vy-
dali na prohlídku místní knihov-
ny. Paní knihovnice Nikola si pro 
ně připravila knihovnickou lekci. 
V úvodu si žáci připomněli povin-
nosti čtenáře, jak knihovna v  na-
šem městě funguje a  jaké služby 
nabízí. Paní knihovnice dětem 
vysvětlila, jak vyhledávat knihy 
v dětském oddělení, co znamenají jednotlivé barvy, písmena a číselné zna-
ky. Nechyběla práce s knihou a závěrečný test, který všichni zvládli na vý-
bornou. Mgr. Marcela Halodová

Kroužek korálkování a ručních prací
V úterý 8. 10. 2024 jsme opět zahájili ve škole v Zábřehu kroužek korálkování, 
tvoření a ručních prací pro žáky 1. – 4. tříd. Letos bude pokročilejší, protože slo-
žení děvčat je skoro stejné jako v předchozím školním roce, takže už něco umí. 
Budou dále rozvíjet svou kreativitu a učit se trpělivě novým věcem.

Děti se učí i základ jako navléci nit do jehly nebo šít ruční steh. A ta smůla, když 
se před dokončením výrobku přetrhne drátek nebo nit a vše se dělá znovu. Spo-
lečně budeme vytvářet z perliček, drátků, papíru, látky, vlny, filcu, dřeva a jiných 
i přírodních materiálů.

Vedení ZŠ Dolní Benešov děkuji za podporu, paní učitelce Adamíkové a paní 
družinářce Malohlavové za vstřícnost a výbornou spolupráci. Děvčatům přeji, ať 
se jim daří a do kroužku chodí s chutí a elánem.

Kamila Gregořicová lektorka

Povodeň ve škole
I na budově školy došlo k rozlití vody z polí při extrémních srážkách, které 
náš kraj postihly 14. a 15. září. Díky včasnému zásahu a nepřetržitému čer-
pání se ale podařilo udržet vodu pouze v severní části školního sklepa a ne-
došlo tak k rozlití do prostor šaten a školní jídelny. Chtěl bych poděkovat 
všem zúčastněným zaměstnancům školy a dobrovolníkům, kteří neváhali 
a  přišli pomoci s  čerpáním vody a  následným úklidem přes celý víkend. 
Zvláště děkuji dobrovolným hasičům z Dolního Benešova, kterým se po-

dařilo odčerpat veškerou 
vodu z  prostor stavby 
nové tělocvičny, a  díky 
tomu se přestala tlačit 
další voda do školy a  rov-
něž velké díky patří panu 
Janu Bittovi, který škole 
zapůjčil výkonné čerpadlo 
a přispěl tak k minimaliza-
ci škod ve škole.

Mgr. Leon Hahn, ředitel školy

Poznávací zájezd – Normandie
1. 10. 2024 jsme vyjeli autobusem ScandiaCzech tour od 
školy v 13:00. K německým hranicím jsme dorazili teprve 
kolem 22:00. Na dálnici D1 v Brně jsme se zasekli asi ho-
dinu. Ve 4 ráno jsme projížděli francouzskými hranicemi.
2.  10. 2024 jsme dorazili kolem 11:00 do naší první des-
tinace města Rouen. Zde jsme se prošli městem. Podí-
vali se do katedrály Nanebevzetí Panny Marie, na místo, 
kde byla upálena Johanka z Arku. Poté jsme přejížděli do 
městečka Étretat, kde jsme se byli podívat na bílé útesy 
a pláž. Nezapomenutelným zážitkem byla jízda přes most 
Pont de Normandie, který byl nějakou dobu nejdelším 
zavěšeným mostem na světě. Po dlouhé cestě jsme se ko-
nečně ubytovali v hotelu v městečku Bayeux, které jsme 
si také prošli.

3.  10.  2024 jsme ráno v  9:00 vyrazili do Arromanches-
-les -Bains. Zde jsme si prošli muzeum D -Day, kde jsme 
se dozvěděli zajímavé informace o vylodění v Normandii. 
Potěšilo nás, že byl pro nás připraven program v českém 
jazyce. Poté jsme přejeli k americkému hřbitovu a sešli na 
Omaha beach. I když hodně foukalo, tak si žáci užili pláž 
a moře. Poslední zastávka dne byla trochu adrenalinová. 
Výšlap na maják Gatteville -le -Phare v městečku Barfleur. 
Přestože někteří měli strach, výšlap zvládli a zdolali 349 
schodů. Odměnou byl krásný výhled.

4. 10. 2024 jsme vyrazili na prohlídku krásného kláštera 
Mont Saint -Michel. V odpoledním programu jsme v měs-
tečku Cancale navštívili ústřičnou farmu, kde jsme zhlédli 
film o  historii pěstování ústřic. Poté následovala ochut-
návka. Asi polovina dětí byla odvážná a ústřice zkusila.

5. 10. 2024 ráno jsme vyklidili pokoje a přesunuli se k Ta-
pisérii z  Bayeux - 52 cm široká a  68,38 m dlouhá vyší-
vaná tkanina, zobrazující události vedoucí k normanské 

invazi do Anglie. Následoval delší přejezd do Paříže. Prv-
ní památkou, kterou jsme viděli z autobusu, byl Vítězný 
oblouk, následovala Eiffelova věž. Vystoupili jsme z  au-
tobusu a  hned jsme byli v  obležení prodejců s  malými 
eiffelovkami. Přešli jsme k Seině, kde jsme se nalodili na 
vyhlídkovou plavbu lodí. Poslední tečkou zájezdu byla 
Eiffelova věž, na kterou jsme si vystáli skoro dvouhodino-
vou frontu. Stálo to ale za to. Eiffelovku jsme měli mož-
nost vidět jak za světla, tak za tmy. Ohromný zážitek! Po 
21:00 jsme se rozloučili s Paříží a hurá domů.

6. 10. 2024 jsme v 16:30 dorazili do Dolního Benešova.

Dlouhou jízdu autobusem jsme zvládli. Děkujeme panu 
Šmídovi za zajímavý program a pánům řidičům za bez-
pečnou jízdu.

Mgr. Martina Jakubčíková
Mgr. Marcela Halodová

Mgr. Pavla Měkýšová

Zprávy ze školy 

Veletrh povolání:
Krok k volbě střední 
školy pro naše žáky
Okresní hospodářská komora 
Opava opět uspořádala tradič-
ní akci – Veletrh povolání, který 
se konal v  prostorách opavské 
víceúčelové haly a  jejím okolí. 
Této akce jsme se zúčastnili dne 
10.  října  2024 s  žáky devátých 
ročníků v  rámci předmětu Vý-
chova k volbě povolání.

Letošní veletrh přinesl pestrou 
nabídku. Představilo se zde 40 
středních škol a více než 50 za-
městnavatelů z Opavska a okolí.

Školy si připravily různé soutě-
že, ochutnávky výrobků, nápojů, 
a dokonce i služby jako stříhání 
a česání, které naši žáci s nadše-
ním využili.

Pro žáky to byla jedinečná příle-
žitost seznámit se nejen s mož-
nostmi studia na středních 
školách, ale i s konkrétními pro-
fesemi, které je po škole mohou 
čekat.

Pedagogický dozor zajistili ředi-
tel školy Mgr.  Leon Hahn a  vý-
chovná poradkyně Mgr.  Silvie 
Krupová.

Mgr. Silvie Krupová
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Kulturní dům

Po loňském, úspěšném prvním ročníku 
proběhnou i  v  roce letošním Slavnosti 
sv. Martina. 
Tyto slavnosti budou zahájeny v 11. 11. ote-
víráním mladých vín, jejich prezentací a de-
gustací za doprovodu cimbálové muziky. 
Od 12.00 hod. vypukne kulinářská show 
POJEZ, s možností ochutnávek svatomar-
tinských pokrmů v netradičním a moder-
ním provedení. 
V 14.40 hod. bude představen kompono-
vaný příběh o sv. Martinovi v podání dětí 
ze základní školy a v 15.00 hod. přijede 
sv. Martin. 
Od 16.00 vystoupí na náměstí Martin Ma-
xa & TRIO a od 18.00 hod. se představí os-
travská hudební skupina Woodman Live 
JUKEBOX. Po celou dobu trvání slavností 
bude zajištěno bohaté občerstvení, široká 
nabídka mladých vín a celou akci zakončí 
večerních Afterparty s DJ.

Svatomartinské menu POJEZ
Krémová polévka z  květáku s  máslem 
a smetanou, kachní kroketa s gorgonzo-
lou a vlašskými ořechy, karamelizovaná 
šalotka, čerstvá pažitka.
Smoked goose Okonomiyaki - zelný pla-
cek se slaninou a trhaným zauzeným hu-
sím stehnem, okonomiyaki bbq, limetová 
wasabi mayo, marinovaný zázvor, tygří kre-
vety, koriandr.
Trhaná konfitovaná kachna, červené zelí 
s maracujou, pomerančem a smaženou ci-
bulkou, restované šulánky na bylinkovém 
husím sádle s čerstvou petrželkou.
Germknödel – tradiční alpský nadýchaný 
knedlík plněný povidly, domácí krémová 
omáčka z vanilkového lusku a smetany, mák 
na másle, karamelizovaná jablíčka.

Viktor Štefek

Slavnosti sv. Martina v Dolním Benešově – 
16. 11. 2024

Předvánoční svátost smíření
Dolní Benešov: 
Čtvrtek 19. 12. 2024:
08.30 – 11.30 ( 1 cizí zpovědník)
14.00 – 17.00 ( 1 cizí zpovědník)
18:45 – 20:00 (místní duchovní)

DB – Zábřeh: 
Pátek 20. 12. 2024: 
14:00 – 16:45 (místní duchovní)

Možnost návštěvy jesliček  
v kostele sv. Martina.
(přes boční vchod do kaple sv. Josefa)

1. svátek vánoční 25.12.2024:
odpoledne 14:00 – 16:30

2. svátek vánoční 26.12.2024:
odpoledne 14:00 – 15:00

farnost 
Dolní Benešov

v neděli 15. prosince 2024
v 16:30 hodin

v kostele sv. Martina v Dolním Benešově

3. adventní
koncert

PĚVECKÝ SBOR MENDELOVA GYMNÁZIA,
OPAVA

Vás srdečně zve na 

vystoupí

pod vedením Heleny Kozlové a Kateřiny Špilháčkové

Římskokatolická farnost Dolní Benešov a Smíšený pěvecký sbor 
p. Cypriána Lellka srdečně zvou na provedení

Náchodské vánoční mše
od Jaroslava Celby

u příležitosti slavení Svatoštěpánské mše dne

26. 12. 2024 V 10 hodin
v kostele sv. Martina v Dolním Benešově

Jaroslav Celba narozen 26. 12. 1924 Kramolna u Náchoda – zemřel 27. 2. 2013 Benešov. V roce 
2011 vyhlášen nejúspěšnějším autorem v zahraničí. Jazzový kytarista, autor mnoha skladeb pro 
animované filmy, televizní seriály, baletní pohádky, smyčcová kvarteta a cykly televizních večer-
níčků – Pohádky z mechu a kapradí, O makové panence, Štaflík a špagetka, O klukovi z plakátu.

Přijďte prožít tento sváteční den a nechte se nést hudebními tóny pro-
sycenými „Mechem a kapradím“ a poselstvím vánoc.

Z naší farnosti …

Košt  mladý
c
h
  v

ín  a  bohaté  o
bc

e
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í •
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Aktuality ze šachového klubu TJ Dolní Benešov
S příchodem podzimu se naplno rozbíhá další šachová sezona. Odstartovaly pravidelné tréninky v kroužku, děti měly možnost zú‑
častnit se po letní pauze prvních turnajů, rozběhly se také dlouhodobé soutěže družstev. O tom všem je následující krátká reportáž.

Jeseník OPEN 2024
Hned 6 hráčů reprezentovalo náš klub 
v tradičním srpnovém turnaji v Jeseníku, 
hraném v období 17. až 25. 8. V „A“ tur-
naji startovalo 85 hráčů, nejvýše nasa-
zeným byl velmistr Tomáš Polák s elem 
2514. Barvy ŠK TJ DB hájili Tomáš Ku-
čera (nasazen 28. s elem 2011) a Olga 
Dvořáková (nasazena 39. s elem 1970). 
Tomáš měl výbornou první polovinu tur-
naje, po 6 kolech z celkových 9 měl na 
kontě 4,5 bodu (4× výhra, 1× remíza, 1× 
prohra). Bohužel v posledních 3 kolech 
mu nepřál los, měl 2 velice silné soupe-
ře a prohrál i v tom posledním, skončil 
tedy se 4,5 body na celkovém 29. mís-
tě. I tak ale připsal několik málo bodů 
do ratingu. Olině se naopak povedla zá-
věrečná 2 kola a získala tak výborných 
5,5 bodu. Do ratingu připsala 15 bodů 
a umístila se na 21. pozici. V „B“ tur-
naji hrálo 109 hráčů a prvním nasaze-
ným byl Marek Skočík s elem 1945. Zde 
jsme měli 4 naše zástupce, a to Tomá-
še Tillmanna (startovní číslo 8 s elem 
1885), Michala Bartoše (startovní číslo 
13, elo 1838), Aničku Vavřínkovou (na-
sazena jako 17. s elem 1826) a Davida 
Kampíka (nasazen 33. s elem 1747). To-
máš odehrál bojovný turnaj s 9 rezulta-
tivními výsledky bez remízy. Podařilo se 
mu 6x vyhrát, bohužel si ale mírně po-
horšil jak oproti nasazení, tak i ratingově 
(14. místo a ‑10 elo). Michal naopak zvo-
lil taktiku remíz proti mladým talentům, 
k tomu 2x vyhrál, v posledním kole ale 
z časových důvodů nenastoupil, takže 
jeho skóre bylo pěkných 5/8. I tak to ale 
znamenalo ztrátu 19 elo bodů. Aničce 
a Davidovi se pak vyloženě nedařilo, ne-
sedla jim příprava ani soupeři. Nadpo-
loviční a poloviční zisk 5 resp. 4,5 bodu 
sice nevypadají zle, nicméně proti slab-
šímu průměru to znamenalo ztrátu 40 
a 80 bodů v ratingu. Početnou výpravu 
Dolního Benešova ještě doplnili nehra-
jící Eliška Vavřínková a Honza Dvořá-
ček. V doprovodném bleskovém turna-
ji hraném na 12 kol s tempem 3 minuty 
na partii a 2 s za každý provedený tah 
si chuť výrazně spravil Tomáš Tillmann, 
když se ze 16. startovní pozice probo-
joval až na stupně vítězů! Získaných 9 
bodů mu vyneslo 3. místo z 67 hráček 
a hráčů. Kromě šachu je výhodou toho-

to turnaje také krásné horské prostře-
dí, takže je možné se věnovat turistice, 
různým výletům a akcím, čehož naše 
výprava vždy ráda využije.

38. ročník MKO
I přes nepříznivé okolnosti poloviny září, 
kdy spousta obcí v kraji včetně našeho 
města bojovala s katastrofálními povod-
němi, uspořádal šachový klub TJ Dolní 
Benešov v sobotu 21. září již 38. ročník 
tradičního Memoriálu Karla Osmančí-
ka, otevřeného mezinárodního turnaje 
v rapid šachu a turnaje pro mládež do 
15 let. Turnaj byl součástí Grand Prix ČR 
v rapid šachu a zároveň krajským pře-
borem Moravskoslezského krajského ša-
chové svazu a okresní přeborem Okres-
ního šachového svazu Opava pro hráče 
z územně příslušných klubů. Hrálo se 9 
kol tempem 12 minut s bonusem 3 s za 
každý tah, prvních 8 šachovnic hlavního 
turnaje bylo přenášeno on -line na inter-
net a promítáno na velkoplošné plátno 
v sále. Účast byla o něco málo nižší než 
vloni, když se zastavila těsně pod hra-
nicí 160 hráčů – hlavního turnaje se zú-
častnilo 98 šachistek a šachistů, turna-
je mládeže pak dalších 61 dětí do 15 let. 
Novinkou letošního ročníku byla mož-
nost provést platbu startovného a pří-
padného občerstvení předem, což bylo 
zvýhodněno slevou 10 % na ceně star-
tovného a zároveň garancí dostupnos-
ti guláše či koláčů v bufetu během tur-
naje. Spousta účastníků této možnosti 
využila, což znamenalo benefit jak pro 
pořadatele, tak i samotné dorazivší, ne-
boť se netvořily velké fronty a nápor na 
prezenci se dařilo zvládat. Turnaj zahá-
jil v 9:15 jeho ředitel Ing. Tomáš Vavří-
nek a něco k pravidlům řekl hlavní roz-
hodčí Matouš Gemsa. Následně již bylo 
zahájeno 1. z 9 kol. Do hlavního turnaje 

vstupovali jako hlavní favorité dva Vojto-
vé – velmistr (GM) Plát a mezinárodní 
mistr (IM) Zwardoń, obhájce loňského 
suverénního triumfu. Oba svou roli po-
tvrzovali, když po 5 kolech měli na kontě 
100% bodový zisk, v 6. kole po vzájem-
né remíze pokračovali ve spanilé jízdě 

i v kole sedmém. O vítězi turnaje se roz-
hodlo v předposledním kole, kde oba 
narazili na šachisty z Polska. Zatímco 
Plát porazil ve 30 tazích mladého Dylon-
ga, Zwardoń se dostal do velice nepří-
jemné koncovky, kterou nakonec proti 
FM Steczkovi prohrál. V posledním kole 
jsme pak byli svědky již rychlých pojišťo-
vacích remíz. První místo a finanční pré-
mii 4000 Kč si tedy z Dolního Benešo-
va odvezl GM Vojtěch Plát se ziskem 8 
bodů z 9 kol, stříbrnou pozici uhájil s lep-
ším pomocným hodnocením IM Vojtěch 
Zwardoń a na stupních vítězů je dopl-
nil FM Marcin Steczek (oba shodně 7 
bodů). Krajským přeborníkem se stal IM 
Zwardoń, okresním přeborníkem okre-
su Opava mladý talent Šimon Šotek ze 
Slezanu Opava (5,5 b). Nejlepším senio-
rem 60+ byl vyhlášen FM Josef Lys, nej-
lepším juniorem do 18 let pak Antoni Dy-
long, oba s 6,5 body na kontě. Nejlepší 
ženou se stala domácí Eliška Vavřínko-
vá, nejlepší juniorkou do 18 let Sofie Ze-
lenková. Nejstarším účastníkem turnaje 
byl pak téměř 90letý domácí matador 
pan Alfons Tomíček (ročník 1935)! Byly 
rozdány finanční a věcné ceny v hodnotě 
přes 15.400 Kč. V turnaji mládeže o cel-
kovém vítězi rozhodlo první pomocné 

hodnocení, když Tobias Svoboda (Sla‑
voj Poruba) porazil Davida Slamečku 
(TJ Ostrava), přičemž oba uhráli v 9 ko-
lech 8 bodů. Kategorii do 12 let ovládla 
Agnes Židková se 6,5 body, do 9 let pak 
Jonáš Najdek se 6 body. Pro vítěze bylo 
připraveno dohromady 14 věcných cen. 
Zvláštní losovatelnou cenou pak byl dort, 
štěstí tentokrát přálo domácímu Danko-
vi Dluhošovi. Za organizátory (o hlad‑
ký průběh turnaje se staralo téměř 20 
pořadatelů) musím poděkovat také na-
šim sponzorům, především městu Dol-
ní Benešov a tím pádem i kulturnímu 
domu a jeho zaměstnancům, dále pak 
krajskému a okresnímu šachovému sva-
zu. A samozřejmě díky patří také všem 
účastníkům, kteří vážili cestu do Dol-
ního Benešova mnohdy i z velké dálky 
a pomohli tak utvořit celkovou atmosfé-
ru velkého šachového turnaje. Komplet-
ní výsledky a fotogalerii můžete nalézt 
na webových stránkách našeho klubu.

Memoriál Alfreda Chrobaka
V sobotu 5. 10. se v polské Ratiboři hrál 
otevřený mezinárodní turnaj, Memo-
riál Alfreda Chrobaka. Po loňské veli-
ce bohaté účasti a solidním výsledkům 
nás tentokrát zastupovali v turnaji mlá-
deže pouze 3 hráči – René Hartoš, Da-
niel Dluhoš a Jan Lampa. V silné polské 
konkurenci se ale žádný z nich výrazněji 
neprosadil. Renek a Danek uhráli shod-
ně 4,5 bodu, tedy 50% v tomto 9kolo-
vém turnaji, méně zkušený Honza pak 
3 body. Bylo z toho tedy umístění až ve 
2 půlce startovního pole, které čítalo 
dohromady 67 mladých šachistek a ša-
chistů. Kromě nich už nikdo další zájem 
o účast neměl, tak snad budou vhodněj-
ší podmínky v dalším ročníku.

1. turnaj Grand Prix KP
Úvodní turnaj Grand Prix krajského pře-
boru mládeže do 18 let se hrál v sobotu 
12. října v Krnově. I přes velké komplika-
ce v souvislosti s povodněmi byli pořada-
telé nakonec schopni zabezpečit i takto 
náročnou akci (běžně na turnaj KP jezdí 
okolo 200 hráčů + doprovod). V letoš-
ním ročníku této dlouhodobé soutěže 
byl navýšen počet kol, kdy vždy před-
chozí léta se hrálo na 7 kol a nyní musí 
zvládnout všichni včetně mladších dětí 
9 kol. Do Krnova se nakonec i kvůli ko-
lizím s jinými aktivitami vyrazili pouze 
2 zástupci našeho klubu – René Hartoš 
a Daniel Dluhoš. Danek bojoval v nej-
mladší kategorii do 10 let, kde hrálo cel-
kově 58 hráčů. V 9 kolech nasbíral sluš-
ných 5 bodů, což mu stačilo na 20. místo. 
René již letos hrál v kategorii do 14 let, 
kde patří k těm mladším hráčům. Turnaj 
se mu příliš nevydařil, neměl štěstí na 
soupeře, se 3,5 body obsadil 35. místo 
z 42 účastníků. V ostatních kategoriích 
jsme naše hráče neměli. 2. pokračová-
ní série se hraje 23. listopadu v Bašce. 
Celkově je Grand Prix letos rozšířena 
o jeden turnaj a je jich tak celkem šest. 
Závěrečný 6. díl bude opět pořádat náš 
šachový klub v sobotu 3. 5. 2025 ve vel-
kém sále KD.

Soutěže družstev
V neděli 13. 10. byly oficiálně zahájeny 
soutěže šachového svazu ČR, krajské-
ho a okresního šachového svazu. Áčko, 
po opětovném návratu do 2. ligy – 3. 
nejvyšší soutěže v ČR – přivítalo doma 
družstvo ŠK Jeseník. Před sezonou se 
podařilo dohodnout hostování s pol-
ským talentem Piotrem Kondysem z pol-
ské Ratiboře a jedním z nejlepších ša-
chistů okresu Opava FM Radomírem 
Caletkou. Oba hráči nastoupili hned 
v prvním zápase. Ve velmi bojovném 
utkání (jen jedna remíza) získalo naše 
družstvo důležité tři body za vítězství 
5,5-2,5. Celek nastoupil s novým kapi-
tánem Tomášem Kučerou (po 8 letech 
přebral štafetu od Pavla Rakúse), kte-
rý utkání uzavíral tou jedinou remízou. 
Výhrami přispěli Piotr Kondys (hned ve 
svém úvodním zápase za Dolní Bene‑
šov), Jacek Orzechowski a Pavlové Byma, 
Rakús a Gemsa. Velmi důležité vítěz-
ství hned v prvním kole! Béčko v kraj-
ské soutěži „A“ zajíždělo do Rýmařova 
bez svého soupiskového kapitána i jeho 
zástupce, stejně tak bez prvních hráčů 
základní sestavy. Nicméně byli jsme  

Tillmann T. (druhý zleva) s cenou za  
3. místo v bleskovém turnaji

38. ročník MKO ‑ pohled do hracího sálu

Nejstarší účastník p. Tomíček pod dohledem 
bývalého kapitána "A" Marka Weczerka

Vítěz turnaj, přední český hráč GM Plát 
(rating 2544)

Mladí šachisté ŠK TJ Dolní Benešov s ředi‑
telem turnaje Ing. Vavřínkem (zcela vlevo) 

a trenéry

Nejlepších 8 hráčů turnaje, zcela vlevo jeden z pořadatelů Bělka L.
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posíleni o Pražskou partu a nevyzpytatelný 
Rýmařov jsme nakonec udolali poměrem 5-3. 
Vepředu remizovali Tomáš Tillmann a Hon-
za Dvořáček, vzadu výhrami rozhodli Míša 
Bartoš, Ruda Kriebel, David Kampík a Tomáš 
Vavřínek. V okresní soutěži zahájilo naše éčko 
soutěž prohrou 1,5-3,5 ve Vítkově, tři remízy 
uhráli Max Slanina, Artur Gregořica a Honza 
Bitta. Tento zápas ale může mít paradoxně 
ještě dohru, neboť soupeři zřejmě nastoupili 
v nepovolené sestavě. Naše družstvo tedy po-
dalo protest a je možné, že i zde se dočkáme 
plného bodového zisku díky kontumaci. Dal-
ší dvě družstva – C a D – své první kolo ode-
hrála až po uzávěrce tohoto čísla zpravodaje.

Kroužek mládeže
Od září probíhají také pravidelné tréninky 
v rámci kroužku mládeže pro začátečníky 
a mírně pokročilé. Trénuje se v klubovně ša-
chového klubu v Domě služeb (knihovně), ka-
ždý čtvrtek od 16 hod. Informace najdete na 
webových stránkách našeho klubu, případně 
můžete s dotazy kontaktovat hlavního trenéra 
na e ‑mailové adrese: pavel.rakus@seznam.cz

Následující šachové akce
Před koncem roku se hraje dalších několik tur-
najů pro děti a mládež, např. 2. turnaj Grand 
Prix KP v Bašce, 1. turnaj Grand Prix OP v Kra-
vařích, okrskový turnaj mládeže v naší klu-
bovně, okresní kolo přeboru školních druž-
stev atd. Ve spolupráci se Slezanem Opava 
pak uspořádáme další ročník vánočního Me-
moriálu Lubomíra Bednárka a Karla Dihla. 
Aktualizace se budeme snažit průběžně dá-
vat na webové stránky klubu, jejichž adresa 
je: www.sachydb.cz

Za výbor ŠK TJ Dolní Benešov
Ing. Pavel Rakús

Nová posila "A" ‑ mladý talent Piotr Kondys 
(POL)

Poslední měsíce na starých kurtech

Jak jsme již v minulém vydání zpravoda-
je informovali, ve spolupráci tenisového 
oddílu a města Dolní Benešov se nám 
podařilo obdržet dotaci NSA na rekon-
strukci tenisových dvorců. Nový kabát 
dostane areál během následujících pár 
měsíců. Modernizace započne první lis-
topadový týden. Do té doby, pokud po-
časí dovolí, se odehrají tréninky venku.

Tenisová grilovačka
Společné setkání všech dětí, jejich rodin-
ných příslušníků a podporovatelů teni-
sového klubu se sešlo na tenisové gri-
lovačce. Program pátečního odpoledne 
započal vyhlášením výsledků družstev. 
V letošní ligové sezóně se podařilo na 
pomyslné stupně vítězů dostat bronzo-
vým babytenistům a zlatým dorosten-
cům. Novinkou letošní venkovní sezóny 
byla Dolnobenešovská tenisová tour. Sé-
rie turnajů probíhala ve třech kategori-
ích a byla určena pro všechny děti, kte-
ré navštěvují náš tenisový klub a rádi by 
porovnaly síly proti dalším soupeřům. 
V kategorii staršího žactva se zapojili tři 
tenisté a pět tenistek. Třetí skončil On-
dřej Hajduk, sdílené druhé místo patři-
lo Vojtěchu Krettkovi a Sofii Olejákové. 
Vítězem se stal Dominik Hemzal.
Nejpočetnější kategorií bylo mladší žac-
tvo. Zde se do turnajů zapojilo 19 účast-
níků. Na stupně vítězů dosáhla bronzová 

Sofie Dohnalová i stříbrná Adéla Slivko-
vá. Jednoznačně nejlepší hráčkou byla 
Aneta Jordanová, která ovládla hned tři 
ze čtyř turnajů a právem se stala cel-
kovou vítězkou. V kategorii babytenis 
se zúčastnili dvě dívky a devět chlap-
ců. Na sdíleném třetím místě byli Julie 
Radošovská a Martin Stareček. O pou-
hých dvacet bodů se z druhého místa 
radoval Šimon Stalmach. Josef Hulva, ví-
těz tří turnajů, se stal celkovým vítězem. 
Všichni zúčastnění byli odměněni teni-
sovými cenami, nejlepší trojice obdrže-
la mimo to také památeční poháry. Tre-
nérský tým si tento projekt pravidelných 
turnajů velmi pochvaloval, neboť právě 
začátek se závodním tenisem bývá nej-
těžší a tyto turnaje dětem velmi v jejich 
rozvoji pomohly.

Výsledky Dolnobenešovská  
tenisová tour 2024:
Starší žactvo
1. Dominik Hemzal (Dolní Benešov) 
200 b.
2. Sofie Olejáková (Chuchelná), Vojtěch 
Krettek (Bolatice – Borová) 180 b.
3. Ondřej Hajduk (Dolní Benešov) 
160 b.

Mladší žactvo:
1. Aneta Jordanová (Dolní Benešov) 
300 b.
2. Adéla Slivková (Ludgeřovice) 240 b.
3. Sofie Dohnalová (Dolní Benešov) 
220 b.

Babytenis:
1. Josef Hulva (Dolní Benešov) 360 b.
2. Šimon Stalmach (Opava) 340 b.

3. Julie Radošovská (Kozmice), Martin 
Stareček (Dolní Benešov) 180 b.
V doprovodném programu nechyběl te-
nisový kvíz a tombola. Kromě teniso-
vých batohů, omotávek a dalšího pří-
slušenství se losoval pytel antuky nebo 
kondiční trénink okolo rybníka Nezmar. 
Všem zúčastněným děkujeme, že pod-
porujete své děti v tenisu a rádi navště-
vujete náš tenisový areál.

Dolnobenešovské Roland 
Garros

Amatérský turnaj se odehrál o dva týd-
ny později, oproti původnímu termínu 
z důvodů dešťů a záplav. Koncem září si 
přišlo zahrát dvanáct účastníků. Kromě 
dolnobenešovských es přijeli také hrá-
či z Ostravy, Nových Sedlic, Bohulavic 
a širokého okolí. Jako nůž máslem pro-
šel vítěz turnaje Jiří Pudich. Nejlepším 
domácím tenistou se stal celkově dru-
hý Tomáš Vavřínek. Třetí příčka patřila 
ostravskému Jakubu Gajdovi. Celý den 
se nesl ve francouzské atmosféře. Are-
álem zněly písně Edith Piaf, k jídlu byly 
sýry a k slavnostnímu přípitku nechybě-
lo červené víno.

René DihelPodzimní rybářské závody
V  sobotu 12.  10. se konaly již tradičně 
podzimní rybářské závody v  areálu ry-
bářského klubu Kamenec. Počasí bylo 
vcelku příznivé, a proto si na závody na-
šlo cestu přes 80 rybářů a rybářek nejen 
z Dolního Benešova, ale i z okolních obcí. 
Rovněž pro širokou veřejnost bylo při-
praveno bohaté občerstvení, kolo štěstí 
a  také oblíbená rybářská tombola. Do 
tomboly přispěl svými cenami sponzor, 
pan Vladimír Horáček, kterému tímto 
za celý rybářský klub děkuji. Myslím si, 
že všichni přítomní prožili v  areálu Ka-
mence krásné sobotní dopoledne a již nyní se těšíme na jejich přízeň 
i v dalším rybářském roce. Na závěr bych rád poděkoval všem členům 
rybářského klubu Kamenec, kteří celou akci připravili.

Za RK Kamenec, Mgr. Leon Hahn
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FCDB – Budišov nad 
Budišovkou 3:2
Souboj dvou nováčků nabídl pohledný 
a útočně laděný fotbal. Nejprve zahro-
zil hostující Pizur, který zakončoval stře-
lou okolo pravé tyče. Domácí tým udeřil 
hned z první vážnější situace. Labuda se 
Skrochem připravili snadnou trefu Se-
bralovi, který nemohl minout prázdnou 
kasu – 1:0. Během následujících minut 
mohli dolnobenešovští forvardi Labuda 
se Sebralou dvakrát přidat pojistku, ale 
z jejich šancí se nic neurodilo. Místo toho 
přišla komplikace. Za faul gólmana Roz-
sypala ve vápně kopal Budišov penaltu 
a Kuric srovnal skóre na 1:1. Hosté hro-
zili z nákopů za obranu na Kurice, kte-
rý ještě do přestávky spálil dva nájezdy. 
Další pohledné akce byly k vidění až po 
změně stran. Naši pomalu a jisně pře-
bírali otěže zápasu na své kopačky, tak-
že zaslouženě šli do vedení. Skroch vy-
bídl uličkou do nájezdu Sebralu, který 
z hranice šestnáctky překonal branká-
ře Němečka – 2:1. Změna herního ro-
zestavení domácích umožnila, že nepře-
hlédnutelný Joshua získal víc prostoru 
pro sebe a začal soupeřovu defenzivu 
pořádně zaměstnávat. Při jednom z úni-
ků mohl sám skórovat, ale neuspěl. Ob-
rovskou příležitost neproměnil ani So-
bek. Ovšem deset minut před koncem 
po pěkné individuální akci naservíroval 
Joshua míč na zlatém podnose Hluchní-
kovi, který zvýšil na 3:1. Hosté sice bles-
kurychle zareagovali kontaktním zása-
hem Skácela po standardce Černocha, 
ale na body už to nestačilo – 3:2.

Chlebičov–FCDB 0:2
V dalším kole zajížděli dolnobenešovští 
hráči do Chlebičova. První šanci zápa-
su si vypracovali domácí, jenže Lazec-
ký po přesném pasu Wiwegera z pětky 
přepálil břevno hostující svatyně. Dol-
ní Benešov postupně přebíral iniciati-
vu a vytvářel si šance. Nejprve zamí-
řil nepřesně Skroch a poté neuspěl ani 
Joshua. Převahu benešovští zužitkova-
li po půlhodině zápasu.Po pravém kří-
dle pláchl Hluchník a odcentroval do 
šestnáctky, kde si Joshua zpracoval míč 
a vrácečkou pod sebe přichystal úvod-
ní trefu Sebralovi – 0:1. Domácí se sna-
žili s výsledkem něco udělat, ale jejich 
nákopy neměli šanci na úspěch. Chlebi-
čov se zlepšil až po přestávce, jenže na 
spolehlivého gólmana Rozsypala nena-

šel recept. Rozsypal nejprve zneškodnil 
dělovku Černohorského a potom si na 
něm vylámal zuby Korbel. Dolní Bene-
šov si definitivně oddechl v nastaveném 
čase, kdy Joshua vystihl rozehrávku sou-
peře a střelou do opuštěné brány peče-
til na výsledných 0:2.

FCDB–Píšť 6:4
Derby mezi Benešovem a Píští muselo 
bavit, neboť jim přichystalo vskutku bo-
haté gólové hody. Kanonádu odstarto-
vala rychlá úvodní trefa hostujícího st-
opera Hudeczka, který zakončoval po 
rohu Kyselého hlavou – 0:1. Naši však 
měli ve svém středu Skrocha, který nej-
prve vyrovnal a poté proměnil penaltu 
nařízenou za faul na vlastní osobu – 2:1. 
Jenže ani Píšť dlouho s odpovědí nezahá-
lela. Zpoza šestnáctky se totiž přesnou 
ranou k tyči prosadil Kyselý – 2:2. Dol-
ní Benešov se přihlásil o slovo po stan-
dardce Kellera, kterou zužitkoval dů-
razný Labuda – 3:2. Hosté reagovali po 
centru Kaluži a prudké hlavičce Štefka – 
3:3. Bláznivý první poločas ovšem do-
mácí strhli na svou stranu. Po individu-
ální akci Hluchníka pálil z otočky Sebrala 
a s přispěním nejistého zákroku Chvě-
ji rozvlnil síť – 4:3. Po přestávce tempo 
utkání trošku polevilo a zadrhl se také 
gólostroj. Přesto naši fotbalisté doká-
zali odskočit do dvoubrankového trhá-
ku. Přetažený rohový kop Gajdečky se 
svezl až na hlavu Skrocha, který na zad-
ní tyči zklompletoval svůj hattrick – 5:3. 
Píšť se ještě jednou dokázala střelecky 
prosadit zásluhou Štefka – 5:4. V závě-
rečné desetiminutovce už hráli hosté na 

riziko, což se jim vymstilo při sólovém 
nájezdu Gajdečky – 6:4.

Štěpánkovice–FCDB 
0:3
Domácí tým vstoupil do zápasu odhod-
laně. Benešovský brankář Rozsypal se 
poprvé zapotil při střele Stuchlíka. Pak 
musel vytasit velmi důležitý zákrok, když 
zlikvidoval tutovku Grigarčíka. A pak 
přišel trest na opačné straně. Dlouhý 
Hluchníkův aut prodloužil Samson na 
nekrytého Labudu, který zamířil do pro-
tipohybu gólmana Lukovicse – 0:1. Do-
mácí mohli brzy reagovat, jenže Heider 
z bezprostřední blízkosti překopl kasu. 
Benešovští postupem času přitápěli pod 
kotlem, takže před přestávkou zazlobi-
li Sebrala s Labudou. Pojistka přišla až 
ve druhé půli. Po pěkné kombinaci a ná-
sledném odraženém balonu se prosadil 
Večerek – 0:2. Při následném přečíslení 
potom neuspěl Labuda. Spolehlivý Roz-
sypal pak zneškodnil jedovku Heidera. 
Konečnou podobu získal výsledek v 81. 
minutě, kdy Labuda načasoval pas na 
Hluchníka, po jehož centru nezaváhal 
Gajdečka – 0:3. I po tomto kole zůstá-
váme stále stoprocentní.

Stará Bělá–FCDB 3:3
Domácí tým potřeboval nutně zabrat 
a i díky tomu vyrukoval na soupeře s ak-
tivní hrou. Hned v úvodu vyslal ostrav-
ský Dziža do uličky Vidiševského, který 
si v klíčové fázi nešikovně ukopl balon. 
Po standartce Dzižy měl následně na ko-
pačce úvodní gól Cimmer, ale v poslední 
chvíli jej hostující zadák eliminoval. Nic-
méně z třetí akce už Stará Bělá vytěžila 
vedení. Špatnou komunikaci mezi bran-
kářem Rozsypalem a bekem potrestal Vi-
diševský – 1:0. Až poté se benešovští pro-
brali. Hodně nám pomohlo vyrovnání, 
o které se postaral Joshua po Hluchníko-
vě vysoké svíci a zaváhání gólmana Pra-
ka – 1:1. I druhý gól Večerka byl vesměs 
dárečkem domácího týmu, který se do-
pustil hrubky v rozehrávce – 1:2. Ostra-
vané zazdili zkraje druhé půle tutovku 
Cimmerem, který ve vyložené šanci tre-
fil Rozsypala. Benešov i nadále udivoval 
produktivitou, když Gajdečka zvyšoval 
na 1:3. jenže závěr zápasu jsme totál-
ně nezvládli. Běželo už nastavení, když 
Švábíkův centr uklízel na zadní tyči ne-
hlídaný Pomiklo – 2:3. Hned vzápětí do-
mácí dopravili Strnadem míč do sítě, ale 

„Fotbalový podzim 2024“

zvednutý praporek ještě dolnobenešov-
ské zachránil. Přesto se body nakonec 
dělily. V poslední minutě nastavení ko-
runovala Stará Bělá svůj tlak vyrovná-
vajícím zásahem Strnada 3:3. Benešov-
ští tak ztratili první letošní body.

FCDB–Město  
Albrechtice 2:1
Ve šlágru kola proti sobě nastoupily 
týmy, které ještě letos nepoznaly hoř-
kost porážky. Zápas měl od úvodních 
minut vysokou kvalitu. Hosté byli silněj-
ší na míči, ale jejich útočná fáze větši-
nou končila na hranici vápna. Benešov 
naopak trpělivě vyčkával na své příleži-
tosti. Do první vážnější šance se dostal 
Joshua, ale v nájezdu na brankáře Řeháč-
ka se zahnal do velkého úhlu a z něj už 
se mu skórovat nepodařilo. Albrechtice 
v prvním poločase zahrozily pouze jedi-
nou střelou Říhy. Domácí potom těžili 
z hrubek soupeře. Joshua zachytil špat-
nou rozehrávku a vyslal po pravé straně 
do úniku Skrocha, který se nemýlil – 1:0. 
Skroch následně těsně před přestávkou 
proměnil i druhý nájezd, když pohybem 
obelstil beka a poslal míč pod Řeháč-
kem – 2:0. Hosté vrhli po změně stran 
všechno do útoku. Soustavný tlak vygra-
doval v kontaktní zásah Bočka – 2:1. Al-
brechtice však dohrávaly zápas v dese-
ti, když Vrána hasil protiútok pouze za 
cenu červeného faulu. I v oslabení bu-
šili hosté do soupeře, ale domácí defen-
ziva odolávala. Navíc Gajdečka se hned 

dvakrát ocitl v nadějných příležitostech 
k přidání pojistky, ale nepoštěstilo se mu 
v koncovce. Albrechtice měly nejblíže 
k vyrovnání po pokusu Říhy či hlavičce 
Čaneckého. Benešovští ovšem uhájili ve-
dení a současné první místo v tabulce.

FCDB–Ludgeřovice 
5:1
Benešovští bez větších potíží potvrdili 
roli favorita zápasu a zároveň lídra sou-
těže. Derby proti Ludgeřovicím si uhrá-
li vesměs v suchém triku. Domácí tým 
nastavil od úvodních minut vysoké tem-
po, kterému se soupeř jen stěží přizpů-
soboval. Díky tomu se dlouho na první 
branku nečekalo. Pohlednou kombina-
ci na dva doteky korunoval Gajdečka 
učebnicovým pasem na Skrocha, kte-
rý si vychutnal gólmana porubu – 1:0. 
Hosté odpověděli drzým průnikem Ga-
luse, kterého Komárek zastavil pouze 
za cenu penalty – 1:1. Benešovští si však 
brzy vzali zpátky vedení, když Joshua 
uvolnil Hluchníka, který se nemýlil – 2:1. 
Po půlhodině utkání přidali domácí tře-
tí úspěšný zásah. Gajdečka adresoval 
nákop za obranu, kde se míče ujal zku-
šený Labuda a chytře přehodil Porubu 
3:1. Ještě do přestávky pak zahodil slib-
né příležitosti Večerek s Labudou. Dru-
há půle vypadala obdobně. Ludgeřovice 
prakticky nekladly odpor, když si vypra-
covaly pouze náznaky šancí. Domácí si 
naopak zápas užívali. Čerstvá akvizi-
ce v druhém poločase Herich zakonči-
la protiútok přesnou ranou pod padají-
cím gólmanem – 4:1. Pátý gól přidal opět 
Herich, když byl na konci kombinační 
akce, při které mu asistoval Skroch – 5:1. 
Dolnobenešovský středopolař Herich 
si dělal v samém závěru zálusk na ha-
ttrick, jenže netrefil z hranice malého 
vápna optimálně míč a hlavičkoval pou-
ze nad břevno.

Mora a trenéři díky !!!
Před mistrovských utkáním proti Píšti 
jsme poděkovali bývalému kapitánovi 
Tomáši Moravcovi za 15 sezón odehra-
ných v dresu Dolního Benešova.

Také proběhlo oficiální poděkování dlou-
holetým trenérům mládežnických ka-
tegorií Martinu Komárkovi a Petru Ku-
čerovi za jejich předávání zkušeností 
těm nejmladším nadějím benešovské-
ho klubu.

Děkujeme všem pánům a pře-
jeme pohodu a radost v dalším 
osobním životě.

SFC Opava  
v Benešově …
Opavský stadión v Městských sadech 
se dává dohromady po ničivé povodni, 
zatím je nepoužitelný. První tým SFC 
Opava našel tréninkový azyl v Dolním 
Benešově v podobě využívání šaten 
a tréninkových ploch. „ Jsme nesmír-
ně rádi, že nám Dolní Benešov vychá-
zí vstříc,“ řekl místopředseda SFC Mar-
tin Latka.

Na našem stadiónu v Dolním Benešově 
se odehraje MOL CUP. Ve třetím kole se 
postaví fotbalistům SFC Opava do ces-
ty celek FC Zlín. Utkání se odehraje ve 
středu 30. října od 14:00 hodin.

FC Dolní Benešov

Daniel Skroch právě vstřelil branku

Radost střídačky ze vstřeleného gólu do sítě 
Staré Bělé.

Obed Joshua

Moravec Tomáš – 15 sezón v benešovském dresu

Komárek Martin

Kučera Petr
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Program listopad – prosinec
Neděle 3. 11. | Koncert kapely BosoBos
Pátek 8. 11. | Pietní akt Zábřeh
Sobota 9. 11. | Míša Růžičková
Úterý 12. 11. | Autorské čtení: Hořkosladká  
  vůně vanilky, Obřadní síň 
Středa 13. 11. | Večírek SPCCH
Sobota 16. 11. | Slavnosti sv. Martina
Neděle 17. 11. | Podzimní koncert Dolbendu
Úterý 19. 11. | Divadlo: Jen pravdu,drahý!
Středa 20. 11. | Beseda se spisovatelkou Evou Tvrdou  
  v městské knihovně
21. 11 – 1. 12. | Taneční závěrečné manželů  
  Hartmanových
Sobota 23. 11. | Vánoční Poddubí 
Sobota 30. 11. | Rozsvícení vánočního stromu  
  v Zábřehu

Neděle 1. 12. | 1. Adv. koncert v kostele sv. Martina  
  a rozsvícení vánočního stromu
Pondělí 2. 12. | Divadlo: Vím, že víš, že vím
Čtvrtek 5. 12. | Zasedání zastupitelstva města 
Pátek 6. 12. | Mikulášská zábava v tělocvičně
Pátek 6. 12. | Mikuláš na rynku
Sobota 7. 12. | Vánoční trhy na náměstí C. Lellka
Neděle 8. 12. | 2. Adv. koncert v kostele sv. Martina 
Sobota 14. 12. | Vánoční punč(ování)
Neděle 15. 12. | 3. Adv. koncert v kostele sv. Martina 
Pátek 20. 12. | Zabíjačka na Rynku
Sobota 21. 12. | Zabíjačka na Rynku 
Neděle 22. 12. | Vánoční koncert Městského  
  orchestru mladých
Středa 25. 12. | Štěpánská zábava
Čtvrtek 26. 12. | Halový turnaj


